
گروه اجتماعی: عضو کمیسیون 
کشاورزی مجلس با انتقاد از اینکه 
۳۰ درص��د باغ وحش های کش��ور مجوز فعالیت 
ندارن��د، بهبود وضعیت آنه��ا را نیازمند همکاری 
محیط زیست، شهرداری و سازمان های مردم نهاد 
دانست. علی بختیاری با انتقاد از اینکه باغ وحش ها 
به اسارتگاه و شکنجه گاهی برای حیوانات تبدیل 
شده  اس��ت، وضعیت آنها را نامطلوب خواند و به 
خانه ملت گفت: متاسفانه ۳۰ درصد باغ وحش های 

کشور غیراستاندارد است و  استانداردهای حداقلی 
در آنه��ا رعایت نمی ش��ود. نماینده م��ردم بافت، 
راب��ر و ارزوئیه در مجلس بر ل��زوم نظارت مداوم 
محیط زیس��ت بر فعالیت باغ وحش ها تاکید کرد 
و گف��ت: حیات گونه های نادر جانوری و حیوانات 

در باغ وحش های غیراستاندارد در معرض تهدید 
قرار دارد زیرا تغذیه حیوانات مورد توجه مناسب 
قرار نگرفته و در فضاهای کوچک و غیربهداشتی 
نگهداری  می شوند. وی با انتقاد از اینکه بر اساس 
آم��ار ۳۰ درصد باغ وحش ه��ا و مراکز نگهداری 

از حیوان��ات مجوز ندارند، تصری��ح کرد: فعالیت 
ب��اغ وحش های غیرمجاز ناش��ی از ضعف نظارت 
محیط زیست است. این نماینده مردم در مجلس 
دهم با تاکید بر لزوم س��اماندهی باغ وحش های 
کشور، خاطرنشان کرد: جذب نیروی متخصص در 
باغ وحش ها امری حائز اهمیت است که در برخی 
موارد مورد غفلت قرار می گیرد؛ متاسفانه مدیران 
باغ وحش ها بیش��تر به فکر درآمدزایی هستند تا 

تامین آرامش و سلامت حیوانات.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس اعلام کردبهارستان

مجوز نداشتن 30 درصد باغ وحش ها

اجتماعي 0 4

سازمان حج و زیارت اعلام کرد
وسایل مجاز برای حجاج

 س��ازمان حج و زیارت وس��ایل مجاز مورد 
نیاز زائران در سفر حج را اعلام کرد. به گزارش 
»وطن امروز«، س��فر حج همچون سایر سفر ها 
نیازمند لوازم و وسایلی است که باید توسط زائر 
تهیه شود، همچنین لازم است زائران خانه خدا 
نسبت به مجاز بودن این وسایل اطلاع داشته 
باش��ند. برخی اقلام مورد نی��از زائران ارجمند 
در طول س��فر حج شامل دارو های اختصاصی 
مجاز )برای مصرف ۴۵ روز با مشورت پزشک(، 
سوابق پزشکی )زائران دارای سابقه بیماری حاد 
با مشورت پزشک مجموعه(، عینک اضافی به 
همراه بند آن، عینک آفتابی )جهت استفاده در 
مواقع مجاز و برای افراد حساس به نور آفتاب(، 
کرم ضدآفتاب بدون بو )جهت استفاده در مواقع 
مجاز و افراد حس��اس به نور آفتاب(، ملحفه و 
روبالشتی )در صورت تمایل(، دمپایی راحت و 
مناسب برای استفاده در تردد ها، تسبیح و مهر 
نماز کوچک )البته برای استفاده در اماکن مجاز، 
هتل و مش��اعر(، سجاده ساده )جهت استفاده 
هنگام نماز برای جلوگیری از تنفس مواد آلوده(، 
چادر مشکی و چادر نماز )ویپه بانوان(، ماسک 
دو لایه غیردوخته طبی و س��وزن نخ و سنجاق 
قفلی می شود که باید زائران در سفر حج خود 

حتما به همراه داشته باشند.

کاهش حجم آب دریاچه ارومیه

وس��عت دریاچه ارومیه در 6 خرداد 97 حدود 
2۴۰2/78 کیلومتر مربع بود که این عدد نس��بت 
به مدت سال مشابه 1۰۳/۰۰ کیلومترمربع کاهش 
داشته است. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، بر 
اساس آخرین نقشه های مطالعاتی پایه منابع آبی از 
دریاچه ارومیه نشان می دهد تراز سطح آب دریاچه 
نسبت به مدت مشابه سال  قبل۰/۰9کاهش داشته 
اس��ت. این در حالی است که س��طح آب دریاچه 
ارومی��ه در 6 خرداد س��ال 97 ح��دود 127۰/8۵ 
متر گزارش ش��ده اس��ت که این عدد در سال 96 
حدود 127۰/9۴ مت��ر بود که میانگین درازمدت 
آن ۳/82- متر بود. گفتنی اس��ت، وسعت دریاچه 
ارومیه در 6 خرداد 97 حدود 2۴۰2/78 کیلومتر 
مربع بود که این عدد نس��بت به مدت مشابه سال  
قبل1۰۳/۰۰ کیلومترمربع کاهش داش��ته است 
که میانگین درازمدت وس��عت دریاچه ارومیه در 
سال جاری حدود 212۳/9۵کیلومترمربع گزارش 
شده است. بر اس��اس آخرین اطلاعات نقشه  های 
مطالعاتی از دریاچ��ه ارومیه، حجم آب موجود در 
دریاچه در 6 خرداد سال 97 حدود 2/2۵ میلیارد 
متر مکعب اس��ت که این حجم از آب نس��بت به 
مدت مشابه سال  قبل 2/۴7 میلیارد مترمکعب بود 
که حدود 1۴/۰2 کاهش را نشان می دهد. حجت 
جباری، معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان آذربایجان غربی در رابطه با آخرین وضعیت 
دریاچ��ه ارومیه اظهار کرد: س��طح دریاچه ارومیه 
نس��بت به زمان مشابه سال گذش��ته حدود 12 
سانتیمتر کاهش داشته است و بیش از یک میلیارد 

مترمکعب به دریاچه ورودی آب داشتیم.

امروز باران می بارد

سازمان هواشناسی اعلام کرد امروز و  فردا 
در برخی مناطق کشور شاهد رگبار و رعدوبرق 
و وزش باد ش��دید موق��ت، آبگرفتگی معابر و 
احتمال سیلابی ش��دن مسیل ها و رودخانه ها 
خواهیم بود. مدیرکل پیش بینی و هشدار سریع 
س��ازمان هواشناسی به مهر، گفت: سه شنبه و 
چهارشنبه این هفته با توجه به شدت فعالیت 
س��امانه بارش��ی، رگبار و رعدوبرق و وزش باد 
شدید موقت، آبگرفتگی معابر و احتمال سیلابی 
ش��دن مسیل ها و رودخانه ها در برخی مناطق 
کشور پیش بینی می شود. احد وظیفه افزود: روز 
سه ش��نبه)امروز( آذربایجان شرقی، آذربایجان 
غربی، نیم��ه جنوبی اردبیل، زنج��ان، قزوین، 
البرز، تهران و دامنه های شمالی البرز در استان 
مازندران ش��اهد این وضعیت خواهند بود. وی 
ادامه داد: روز چهارشنبه)فردا( همین پیش بینی 
را برای آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، نیمه 
جنوب��ی اردبیل، زنجان، قزوی��ن و البرز داریم. 
وظیفه توصیه کرد جهت کاهش خسارت های 

احتمالی تمهیدات لازم به کار گرفته شود.

استاندار تهران اعلام کرد
تولد ماهانه ۱۰۰ کودک بی هویت 

در بیمارستان ها

اس��تاندار تهران از تولد ماهانه 1۰۰ کودک 
بی هویت در بیمارس��تان های تهران خبر داد. 
به گزارش ایلنا، نخس��تین کارگروه تخصصی 
زنان و خانواده با محوریت ساماندهی کودکان 
بی هویت در بدو تولد با حضور محمدحس��ین 
مقیمی اس��تاندار ته��ران و فریب��ا نظری پور 
مش��اور وزیر کش��ور در امور زنان و خانواده در 
اس��تانداری تهران برگزار ش��د. در ابتدای این 
جلسه محمدحس��ین مقیمی، استاندار تهران 
با اش��اره به اینکه کمیته ای در اس��تان تهران 
ب��رای پیگیری و نظارت بر ام��ور کودکانی که 
بی هویت هستند تشکیل شد، بیان داشت: این 
پیشنهادی بود که به اتفاق آرای اعضای حاضر 
در این جلسه تصویب شد. وی در ادامه گفت: 
تعدادی از کودکان در کشور متولد می شوند که 
به دلیل حضور نداشتن پدر شناسنامه ای ندارند. 
اقداماتی  در این باره آغاز ش��ده و این مشکل 
حل ش��ده اس��ت. مقیمی در ادامه با اشاره به 
اینکه اگر کارت ملی مادر نوزاد در بیمارس��تان 
دریافت شده باش��د می توان شناسنامه صادر 
کرد، گفت: براساس هویت مادر می توان این کار 
را انجام داد اما گاهی مادر هم کارت ملی ندارد 
و شناسنامه بدون ذکر نام اولیا صادر می شود. 
در ادامه این جلسه، نماینده سازمان ثبت احوال 
تاکی��د کرد که هیچ محدودیت��ی برای صدور 
شناسنامه برای اطفال بدون هویت معرفی شده 
توسط بهزیس��تی وجود ندارد. وی تاکید کرد 
که چون برخی از ای��ن کودکان اتباع خارجی 
هستند، نمی توان برای آنها شناسنامه صادر کرد 

و مشکل هم این است.

امید شهردار جدید
 به همکاری دولت

شهردار تهران با اعلام محور گفت وگوهای 
خ��ود با رئیس جمهور گفت: تکمیل پارکینگ 
نیایش 1۰۵ میلی��ارد تومان اعتبار می خواهد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، محمدعلی 
افشانی، ش��هردار تهران در حاش��یه بازدید از 
تون��ل آرش و اس��فندیار و پارکینگ طبقاتی 
نیای��ش با بیان اینکه وضعی��ت عمومی منابع 
مالی شهرداری در حال حاضر مطلوب نیست، 
اظهار داشت: میزان بدهی های شهرداری عدد 
بالایی است. وی تصریح کرد: با توجه به اینکه 
پروژه های عمرانی نیمه تمام شهرداری با منابعی 
اجرا می ش��ود که مردم تأمی��ن کرده اند و این 
منابع در خاک مانده، همه تلاش ما این اس��ت 
که پروژه ها را به ترتیب پیشرفت فیزیکی، زودتر 
به اتمام برسانیم تا مردم از خدمات پروژه های 
نیمه تمام اس��تفاده کنند. افش��انی با اشاره به 
هزینه ساخت پارکینگ طبقاتی نیایش، تصریح 
کرد: قرارداد اولیه این پروژه حدود 1۰۵ میلیارد 
تومان بود و پیش بینی می شود این رقم نسبت 
به مبلغ اولیه قرارداد یک افزایش نسبی داشته 
باشد. ش��هردار تهران خاطرنش��ان کرد: پروژه 
بعدی تکمیل تونل اس��ت که قول داده اند در 
س��ال جاری به بهره برداری برس��د و اعتبارات 
آن ه��م 2۰۰ میلیارد تومان اس��ت. ش��هردار 
ته��ران در ادامه به دیداری که با رئیس جمهور 
داشت، اشاره کرد و گفت:  سطح این دیدار بالاتر 
از موض��وع پروژه ها بود. وی اف��زود: مهم ترین 
موضوعاتی که در این دیدار مطرح ش��د بحث 
نوسازی ناوگان عمومی بود و آقای روحانی هم 
آن را به عنوان مهم ترین برنامه های س��ال 97 
اعلام کرد. افش��انی خاطرنش��ان کرد: موضوع 
دیگر باز آفرینی بافت ناکارآمد شهری بود که در 
هر دو مورد روحان��ی تأکید کرد حمایت لازم 
را خواهد داش��ت و در جلسه هیات دولت هم 
رئیس جمهور تأکید کرد که دولت با تمام توان 
در کنار شهرداری است و امیدوارم با این تعامل 

و همکاری گام های اساسی برداشته شود.

کتابخان��ه مرجع کان��ون پ��رورش فکری  ■
کودکان و نوجوانان نمایشگاه خرداد خود را به 
کتاب های منتخب ماه مبارک رمضان اختصاص 
داده اس��ت. در این نمایشگاه ۵۰ عنوان کتاب 
کودک و نوجوان با موضوع ماه مبارک رمضان، 
افطاری، امام حس��ن مجتبی)ع( و عید فطر به 

چشم می خورد.
عدالت امیرزاده، معاون خدمات ش��هری و  ■

محیط زیس��ت ش��هرداری منطقه ۳ تهران از 
اجرای عملیات بازسازی و تکمیل فضای سبز 

بزرگراه شهید حقانی خبر داد.
ب��ه منظور اک��رام ایتام و میزبان��ی کودکان  ■

بی سرپرست محلات محروم شمال تهران و شهر 
تهران ضیافت افطاری شهرداری منطقه یک در 

مسجد امام جعفر صادق)ع( برگزار می شود. 

نبض جامعه

گروه اجتماعی: نماینده مردم سرپل ذهاب 
در مجلس وضعیت شهر سرپل ذهاب را 7 
ماه پس از زلزله س��ال گذشته در منطقه 
کرمانشاه تش��ریح کرد. به گزارش فارس، 
فرهاد تجری، نماینده مردم سرپل ذهاب در 
مجلس اظهار داشت: حضور رهبر انقلاب و 
اظهار نگرانی ایشان از همان روزهای اول 
همه ارگان ها و رسانه ها را ملزم کرد نسبت 
به بازسازی و ساماندهی این مناطق پیگیر 
باشند. وی افزود: همه مردم عزیز ایران با 
حضور ارزشمند خود، زلزله را که فاجعه ای 
بود، به حماسه انسجام ملی تبدیل کردند. 
مردم عزیز کشور و س��ازمان  های اجرایی 
باعث ش��دند افرادی که عزیزان شان را از 
دس��ت داده اند و خانه های شان ویران شد، 
انگیزه مجددی پیدا کنند و به بازس��ازی 
منازل و ش��هر بپردازند. تج��ری گفت:  از 
همان لحظات اول س��ازمان  های گوناگون 

و بویژه اورژانس کش��ور حضور ویژه ای داش��تند 
که سازمان صلیب سرخ جهانی برای امدادرسانی 

بموقع از اورژانس تشکر ویژه کرد.
رسیدگی به 7 هزار مجروح ■

تجری در ادامه افزود: در بحث نجات اورژانس با 
هوانیروز، سپاه و ارتش هماهنگی ها را انجام دادند 
و این موجب ش��د در روز پ��س از زلزله ما حتی 
یک مجروح رس��یدگی نشده نداشته باشیم و این 
در حالی بود که بیمارستان ها تخریب شده بودند. 
نماینده مردم سرپل ذهاب در مجلس گفت: حدود 
7 هزار مجروح بعد از زلزله رس��یدگی شد که جا 
دارد از وزیر بهداشت تشکر کنیم. همچنین سپاه، 
ارتش، بسیج س��ازندگی، قرارگاه خاتم الانبیا)ص( 
و دیگ��ر ارگان ها از ابت��دای زلزله خدمات مهم و 
حیات��ی ارائه کردند. وی اف��زود: از همان روزهای 
اول وضعیت کانکس و اسکان با فراز و نشیب هایی 
همراه بود، برخی دستگاه ها از حداکثر توان خود 
در امدادرس��انی اس��تفاده کردند اما بخش هایی 
وجود داشتند که زحمات قسمت های دیگر را زیر 

سؤال بردند.
بازسازی اماکن مذهبی بخوبی انجام نشد ■

فرهاد تجری، نماینده سرپل ذهاب در مجلس 
درباره بازس��ازی اماکن مذهبی و مساجد پس از 
زلزله س��رپل ذهاب اظهار داش��ت: از آنجایی که 
مس��اجد و اماکن مذهبی به ط��ور معمول مأوا و 
مأمن مردم هس��تند، انتظ��ار می رفت این اماکن 
سریع تر بازس��ازی و ساماندهی شود اما متأسفانه 
از وقتی این مس��أله به س��ازمان متولی آن یعنی 
س��ازمان اوقاف واگذار ش��ده، بازس��ازی مساجد 
به ش��کل احس��ن انجام نمی ش��ود. وی در ادامه 
تصریح کرد: با وجود تذکرات داده ش��ده و امکان 
بهره گیری از ظرفیت خیران برای بازس��ازی این 
اماکن، س��ازمان اوقاف مس��اجد را ره��ا کرده و 
می گوی��د ما اعتبار نداریم. نماینده س��رپل ذهاب 
در مجلس با تأکید بر اینکه این س��ازمان از خود 
سلب مس��ؤولیت کرده است، گفت: در حوزه های 

دیگر مثل بهداشت و درمان و آموزش وپرورش نیز 
با کمبود اعتبارات مواجه بودند اما این دستگاه ها 
برای بازس��ازی اماکن تحت نظارت خود از طریق 

خیران وارد عمل شدند.
چهره ها پاسخگو باشند ■

کم��ک  درب��اره  وی 
گرفت��ن و اع��لام حس��اب ها 
از س��وی اش��خاص، چهره ها 
جری��ان  در  س��لبریتی ها  و 
زلزله س��رپل ذهاب نیز اظهار 
داش��ت: در آن ایام متأسفانه 
برخی با بهره گیری از ظرفیت 
ش��بکه های اجتماعی و حتی 
صداوس��یما و با مظلوم نمایی 

یا با احساس مس��ؤولیت، حساب های شخصی را 
برای دریافت کمک های مردمی اعلام کردند و این 
رویه باعث شد بخشی از کمک های مردمی جذب 
حساب های شخصی شود. بسیاری از حساب هایی 
که در زمان ش��رایط حاد و اضطراری سرپل ذهاب 
نتوانستند به وضعیت مردم مناطق زلزله زده کمک 
کنند. نماینده سرپل ذهاب با بیان اینکه کسانی که 
برای کمک به مردم اعلام حساب شخصی کردند 
باید پاسخگوی موجودی حساب های شان باشند، 
بیان داشت: این افراد باید پاسخگو باشند که به چه 

شکل کمک های مردمی را هزینه کردند.
انتقاد از هلال احمر ■

تجری در ادامه اظهار داشت: در این زمینه هم 
باید از عملکرد سازمان هلال احمر انتقاد کرد، چرا 
که در ش��رایط بحرانی با وجود اینکه می توانست 
خوب عمل کند، به دلیل نبود مدیریت نتوانست 
به وظای��ف خود عمل کن��د. تجری اف��زود: این 
نبود مدیریت در س��ازمان هلال احمر باعث ش��د 
کمک های مردمی به سمت اشخاص و حساب های 
شخصی ریخته شود، در حالی  که این پول ها باید 
با واسطه هلال احمر هزینه می شد. وی خاطرنشان 
کرد: با وجود اینکه منطقه زلزله زده س��رپل ذهاب 

در شرایط پایداری قرار گرفته است، هنوز هم پول 
و کمک های مردمی در برخی حساب های شخصی 
بلوکه ش��ده و برخی از این افراد حس��اب و کتاب 

روشنی ارائه نداده اند.
لزوم ورود مدعی العموم به موضوع حساب ها ■

س��رپل ذهاب  نماین��ده 
در مجل��س یادآور ش��د: باید 
مدعی العم��وم به این مس��أله 
وارد ش��ود و از این اش��خاص 
مطالبه کند تا متوجه ش��ویم 
این کمک ها که برای استفاده 
م��ردم زلزله زده در نظر گرفته 
ش��ده بود، به چه سرنوش��تی 
دچ��ار ش��ده اس��ت. تج��ری 
درباره پیشرفت بازس��ازی مناطق حوزه روستایی 
سرپل ذهاب نیز ابراز داشت: به دلیل اینکه سیستم 
اداری و تش��ریفاتی در مناطق روس��تایی طولانی 
نیس��ت، بازس��ازی در این مناطق با روند مناسبی 
پیش می رود اما تبعات زلزله شرایط جدیدی ایجاد 
کرده که باید در زمینه طرح هادی از س��وی بنیاد 
مس��کن یک بازنگری انجام ش��ود. همچنین باید 
مس��أله وجود معارضان دستگاه های مختلف را در 
این مناطق حل کنیم تا روند بازسازی تسریع شود. 
وی  ادام��ه داد: می��زان کمک ه��ای بلاعوض برای 
بازس��ازی در مناطق روس��تایی به تناسب شرایط 
اقتصادی آن زمان تعیین ش��د اما با تغییر شرایط 
اقتص��ادی کش��ور و افزایش قیم��ت دلار و به تبع 
آن قیم��ت خدمات دیگر مردم ای��ن مناطق برای 
دستیابی به کمک های بلاعوض تحت فشار هستند.

سوءاستفاده  غیربومی ها از شرایط ■
تجری با اش��اره به تهدیدات بهداشتی شامل 
نخال��ه و زباله به دلیل عدم جم��ع آوری از محل 
وقوع زلزله افزود:  بیماری س��الک و واگیر به دلیل 
تهدیدات بهداشتی ش��امل نخاله و زباله در حال 
اپیدمی شدن اس��ت. اقدامات پیشگیرانه در حال 
انجام اس��ت و نخاله ها در حال جمع آوری اس��ت. 

وی در پاس��خ به این س��ؤال که مس��ائل 
امنیتی در روزهای اول زلزله مناسب نبود، 
اظهار داشت: بخش های انتظامی، درمانی 
و خدماتی در مناطق زلزله زده آسیب دیده 
بودند و در ش��رایط بحرانی قرار داش��تند. 
اگ��ر به حضور ارتش که از لحظات اول در 
صحنه حضور داشت توجه کنیم، متوجه 
می شویم خودشان نیز آسیب دیده بودند. 
در روزه��ای اول نی��روی انتظامی حضور 
داشت و افراد سوءاستفاده گر ورود خاصی 
به منطقه نداشتند ولی در روزهای آینده 
عده ای غیربومی برای سوءاس��تفاده وارد 
منطقه ش��دند. همچنین حضور جانشین 
فرمانده ناجا، س��ردار مومنی کمک بسیار 
مناسبی به ما کرد. تجری گفت:  در ارسال 
محموله ها در بین راه ش��اهد سوءاستفاده 
ع��ده ای از افراد بودی��م، در اینجا جا دارد 
از نیروهای وزارت اطلاعات که به منطقه 
اشراف داشتند تشکر کنیم که امنیت را در منطقه 

برقرار کردند.
عکس یادگاری با کانکس های ارتش و سپاه ■

وی افزود: عده زیادی از افراد وجود داشتند که با 
عنوان خیر و با حضور در کنار کانکس های بدون نام 
ارتش و سپاه و عکس گرفتن در کنار آنها توجیهی 
برای مبالغ جمع آوری شده پیدا کردند و به نوعی 
ب��ا نیرنگ بهانه ای برای هزینه ه��ا یافتند. نماینده 
مردم س��رپل ذهاب در مجلس شورای اسلامی در 
 مورد بررس��ی درباره پول ه��ای مردمی که حدود 
۵ میلیارد تومان است و توسط خانم »ک« دریافت 
شده ولی هزینه کردها مشخص نیست، گفت: وی 
پیش از این به عنوان خیر اقداماتی می کرد  اما در 
ح��ال حاضر به عنوان پیمانکار فعالیت می کند. ما 
هنوز این فرد را ندیده ایم. این خانم با پولی که به 
دست آورده اند، با تشریفات خاص و بادیگارد وارد 
منطقه می ش��وند که انتظار می رود دادستان کل 
کش��ور و وزارت اطلاعات به این موضوع ورود پیدا 
کنند. تجری خاطرنش��ان ک��رد: این فرد با وکالت 
گرفتن از مالکان با بنیاد مس��کن قراردادی بسته 
که مش��خص نیس��ت چه کاری قرار است انجام 
ش��ود. وی درباره این پرس��ش ک��ه نمایندگان 
مجل��س چرا زودت��ر توس��ط وزارت اطلاعات به 
موضوع��ات ورود نکردن��د، گفت: ش��اید با ورود 
ما در روزهای اول بعد از زلزله حاش��یه به وجود 
می آمد، زیرا برخی مدیران کش��ور نیز با چنین 
خیرانی همراه بودند. نماینده مردم سرپل ذهاب 
در مجل��س ش��ورای اس��لامی تصری��ح ک��رد: 
کمک های مالی مردم که در حساب خیران است 
می توانست در روند بازس��ازی برای زلزله زدگان 
مهم باش��د ولی در حال حاضر با افزایش قیمت 
ارز، خدم��ات کمتری می توان ارائ��ه داد. تجری 
 گفت: آقایان »د«، آقای »ز« و خانم »ک« حدود 
۳۰ میلیارد تومان از پول های مردم را در اختیار 
دارن��د ولی هزین��ه ای نمی کنند. دس��تگاه های 

نظارتی باید پیگیر این مسائل باشند.

در نشست »سرپل ذهاب 7 ماه پس از زلزله« مطرح شد

ناگفته   هایی از عملکرد سلبریتی ها در کرمانشاه
سرانجام 30 میلیارد تومان کمک های مردم مشخص نیست

آوای شهر

تجری گفت: ع�ده زی�ادی از افراد 
وجود داش�تند که با عنوان خیر و با 
حضور در کنار کانکس های بدون نام 
ارتش و سپاه عکس گرفتند؛ حدود  
30 میلیارد تومان از پول های مردم 
را در اختی�ار دارن�د ول�ی هزینه ای 

نمی کنند
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دبیر انجمن داروسازان تهران هشدار داد

کمبود داروهای وارداتی درپی نوسانات ارزی
مدیرعامل ستاد دیه:

75 درصد زندانیان غیرعمد صادرکننده چک هستند
گ�روه اجتماع�ی: دبیر انجمن 
داروس��ازان تهران، نس��بت به 
ب��روز کمب��ود دارو به دنبال تغیی��ر در نرخ ارز، 
هش��دار داد و گفت: در حال حاضر برای تامین 
برخی داروهای وارداتی با کمبود مواجه هستیم. 

محمدرض��ا دری ب��ه مه��ر 
اظهار داش��ت: پی��رو تغییر 
 ن��رخ ارز از ۳ هزار و 8۰۰ به 
۴ ه��زار و 2۰۰ تومان، قرار 
بود ب��رای اینکه م��ردم در 
تامی��ن دارو دچ��ار چالش 

نش��وند و ش��اهد افزای��ش بهای دارو نباش��یم، 
تفاوت نرخ ارز توسط دولت به تولیدکنندگان و 
واردکنندگان دارو پرداخت ش��ود اما خلأ در این 
ن��وع پرداخت، منجر به این ش��ده که در تامین 
بعضی داروها دچار مشکل شویم که این چالش، 
بیشتر متوجه داروهای وارداتی است. دری ادامه 
داد: این روند پرداخت مابه التفاوت نرخ ارز، باعث 
شده واردکنندگان ندانند ارز را باید از چه کسی 
بگیرند. از همین رو، بسیاری از ثبت سفارش های 

دارویی انجام نمی ش��ود. دبیر انجمن داروسازان 
ته��ران تاکی��د ک��رد: در حال حاض��ر خیلی از 
داروه��ای وارداتی کمیاب ش��ده اس��ت. وی در 
ادامه به اصلی ترین چالش داروخانه ها که دریافت 
مطالبات از بیمه ها است، اشاره کرد و گفت: این 
موض��وع، به چال��ش اصلی 
صنع��ت داروس��ازی و نظام 
درمان کش��ور تبدیل شده 
است، زیرا تاخیر در پرداخت 
توسط  داروخانه ها  مطالبات 
بیمه ها، به چند ماه رسیده و 
همین مساله، آسیب جدی به اقتصاد داروخانه ها 
وارد کرده اس��ت. دبیر انجمن داروسازان تهران 
تاکید کرد: این مش��کلات باعث شده در هنگام 
مراجع��ات مردم به داروخانه ب��رای تهیه دارو، با 
پاس��خ »نداریم« مواجه شوند. وی درباره تبعات 
این قبیل مش��کلات افزود: این موضوع س��بب 
ش��ده داروخانه ه��ای دولت��ی هر روز ش��لوغ تر 
و داروخانه ه��ای خصوص��ی به واس��طه همین 

مشکلات، هر روز خالی تر شوند.

گروه اجتماعی: مدیرعامل ستاد 
دیه کشور گفت: طبق آمار سال 
گذشته 7۵ درصد زندانیان جرائم غیرعمد به دلیل 
ناتوان��ی در پرداخت تعهدات چ��ک روانه حبس 
ش��ده اند. به گزارش »وطن امروز«، سیداس��د الله 

جولایی با اشاره به تلاش های 
برای  مجل��س  نماین��دگان 
اصلاح قانون چک اظهار کرد: 
تعداد چک های ص��ادره در 
سال 96 حدود 22۵ میلیون 
برگ بوده که با فرض فقط 2 

بار انتقال میانگین هر برگ چک، نقدینگی گردش 
چک 2 برابر نقدینگی اعلامی کش��ور است؛ یک 
نقدینگی کاذب و بدون نظارت که بدون شک در 
ش��اخص های مهم اقتصادی همچون تورم موثر 
بوده و هست. وی مبلغ چک های صادره در سال 
گذش��ته را رقمی معادل  یکهزار و ۴8۰ میلیارد 
تومان اعلام کرد و افزود: متاس��فانه به رغم تاثیر 
غیرقابل ان��کار این نقدینگی به دلیل عدم اطلاع 
بانک مرکزی از این تعهدات انجام ش��ده و بعضا 

پرداخت نشده تا پیش از این آنطور که باید نظارت 
و کنترلی محدود کننده نس��بت به میزان و نحوه 
صدور چک نبوده اس��ت که با بررسی همه جانبه 
این مشکل از سوی وکلای ملت، بسیاری از قوانین 
صدور چک با ش��رایط فعلی و مشکلات موجود 
هماهنگی پیدا کرده و امید 
است از این پس با این حجم 
از چک  های برگشتی مواجه 
نباشیم. مدیرعامل ستاد دیه 
کش��ور بیان ک��رد: مقررات 
مربوط به اوراق تجاری چک 
که در قانون تجارت به آنها پرداخته شده، مربوط 
به 8۵ سال پیش است و سال تصویب قانون صدور 
چک نیز به ۴ دهه پیش می رس��د، برای همین 
اصلاحات مالی س��ال های اخیر و تغییرات انجام 
شده در عرصه بانکداری الکترونیکی در بسیاری 
موارد با این قوانین همخوانی ندارد، حال اینکه در 
حوزه هایی نظیر سامانه  نظارتی مربوط به شفافیت 
مالی مشتریان بانک ها ما بیش از پیش به مقررات 

دقیق قانونی نیازمندیم.

هشدارسلامت

کوتاه و گویا


